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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 

Punkttype -

Tema -

Sagsbeskrivelse -

Administrationens 
forslag

-

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 25-
06-2015

-

 
Fraværende

Jesper Hammer 
Miki Dam Larsen
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 

Punkttype -

Tema -

Sagsbeskrivelse -

Administrationens 
forslag

-

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 25-
06-2015

-

 
Fraværende

Jesper Hammer 
Miki Dam Larsen
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

3. Donation til udvidelse af musikskolen

Sagsnr.: 15/8865

Punkttype Beslutning

Tema Bestyrelsen for Allerød Musikskole har henvendt sig til borgmesteren 
med ønske om, at der indledes drøftelser med henblik på at fuldføre 
det oprindelige tilbygningsprojekt med den koncertsal, som blev 
beskåret af projektet i 2014 for at holde byggeriets udgifter indenfor 
budgetrammen. 
 
Bestyrelsens henvendelse har baggrund i tilsagn fra en borger i 
kommunen om en donation til byggeri af den projekterede koncertsal. 
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til den videre proces i sagen.

Sagsbeskrivelse I 2014 blev den planlagte koncertsal annulleret som følge af 
budgetmæssige hensyn.
I maj 2015 henvendte bestyrelsen for Allerød Musikskole sig til 
borgmesteren med ønske om at indlede dialog om opførelse af 
koncertsalen med midler fra en privat donation.
 
Forvaltningen har på den baggrund udarbejdet notat (bilag 1) som er 
sendt til bestyrelsen og byrådet. Bestyrelsen har efterfølgende sendt 
svar til Forvaltningen (bilag 2).
 
Af notatet fremgår KL’s anbefalinger til proces vedr. modtagelse af 
gaver:
 

1. Dialog med gavegiver med henblik på 
afdækning af gavegivers forventninger til 
kommunen i forbindelse med en eventuel 
modtagelse af gave

2. Juridisk vurdering af gavegivers 
forventninger

3. Principbeslutning i byråd
4. Skriftlig aftale mellem gavegiver og 

kommunen
5. Endelig godkendelse af modtagelse af 

gaven i byrådet.

 
Forvaltningen vurderer, at det vil være muligt at igangsætte byggeriet 
indenfor rammerne af det oprindelige udbud og projekt, idet 
koncertsalen indgik her i.
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Forvaltningen vurderer, at der er behov for at gennemføre en ny 
projektering for præcist at kunne fastsætte et budget til opførelse af 
koncertsalen. En sådan projektering koster ca. 100.000 kr.
 
I projekteringen vil også indgå, hvorvidt der er behov for at etablere 
yderligere parkeringspladser ved musikskolen, såfremt koncertsalen 
opføres samt udgiften til anlæg af parkeringspladser og 
udenomsarealer. 
 
Forvaltningen vurderer, at byggeriet af koncertsalen vil medføre 
driftsudgifter hos Allerød Service til anslået 150.000 kr. årligt. 
 
Udvalget besluttede den 2. februar 2015 at oversende ansøgning fra 
Allerød Musikskole om øget driftsbevilling på 0,3 mio. kr. i budget 
2015 og fremover til fagudvalgets budgetforhandling (jf. også punkt 4 
om Budget 2016-19).
 
Kultur- og Idrætsudvalget besluttede på mødet den 11. maj, at ”Fru 
Lunds villa” indgår i kommunens plan for bygningskomprimering, og 
at udvalget senere behandler særskilt sag herom og indgår dialog med 
brugerne.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår:

 At udvalget tager stilling til, om 
Forvaltningen skal indlede dialog med 
bestyrelsen om donationens størrelse, 
projektering mv. – jf. punkt 1 i KL’s 
forslag til proces

 At der igangsættes projektering, idet det 
indstilles til Økonomiudvalget og byrådet, 
at der gives en bevilling på 100.000 kr. 
finansieret af kassebeholdningen

Bilag Modtagelse af gave til musikskolen.pdf
Svar fra Allerød Musikskoles bestyrelse.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 23-
06-2015

Forvaltningens forslag til proces blev godkendt.
Udvalget indstiller til Økonomiudvalget og byrådet, at der gives en 
bevilling på 100.000 kr. til projektering finansieret af 
kassebeholdningen.

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 25-
06-2015

Beslutning fra Kultur- og Idrætsudvalget indstilles godkendt i byrådet 
med 6 stemmer. Imod stemte 1 medlem (Nikolaj Bührmann).
 
Nikolaj Bührmann har ønsket følgende mindretalsudtalelse ført til 
protokol: "SF ønsker at projekteringsudgiften, og den efterfølgende 
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driftsudgift, behandles i forbindelse med budgetlægningen for 2016 og 
dermed ses i sammenhæng med kommunens øvrige økonomiske 
udfordringer."

 
Fraværende

Jesper Hammer 
Miki Dam Larsen
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Signeret af: 

_______________________________ 
Jørgen Johansen
Borgmester

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
John Køhler
Medlem

_______________________________ 
Poul Albrechtsen
Medlem

_______________________________ 
Agnete Fog
Medlem

_______________________________ 
Erling Petersen
Medlem

_______________________________ 
Nikolaj Bührmann
Medlem



Bilag: 3.1. Modtagelse af gave til musikskolen.pdf

Udvalg: Økonomiudvalget 2014-2017
Mødedato: 25. juni 2015 - Kl. 16:45

Adgang: Åben
Bilagsnr: 45728/15



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

Modtagelse af gave 
 
I forbindelse med en henvendelse til musikskolens bestyrelse har borgmesteren 
bedt Forvaltningen om at udarbejde et notat vedr. eventuel modtagelse af gave til 
opførelse af en koncertsal.  
 
 
Generelt 
Kommuner kan som offentlige myndigheder modtage gaver til brug for kommunale 
opgaver, ligesom en kommune i den forbindelse må informere om, hvem 
myndigheden har modtaget gaven fra. Informationen må dog ikke have karakter af 
generel markedsføring af sponsorens navn eller produkter. Gaven må endvidere 
ikke modtages, hvis der ligger en forventning om en modydelse bag gaven. 
 
Erfaringsmæssigt er der mange faldgruber i forhold til kommuners modtagelse af 
gaver Derfor anbefales det, at der gennem dialog med gavegiver sker en 
forventningsafstemning samt en juridisk vurdering og politisk godkendelse forud for 
en eventuel modtagelse af gaven.   
 
Helt overordnet er det kommunen, som er modtager af gaven, og gavegiveren kan 
derfor ikke stille betingelser som eksempelvis at musikskolen har eneret på brug af 
koncertsalen.  
 
Gaveafgift/tilskudsmoms 
Hvis kommunen modtager pengegaver fra foreninger, virksomheder, fonde m.fl., 
skal der svares en gaveafgift/tilskudsmoms på 17,5 % til staten. 
 
Hvis en privat person donerer en gave til kommunen, er gaven/tilskuddet ikke 
omfattet af reglerne om gaveafgift/tilskudsmoms - det gælder også arv fra f.eks. 
beboere på plejehjem. 
 
Proces 
KL anbefaler følgende proces vedr. modtagelse af gaver: 
 

1. Dialog med gavegiver med henblik på afdækning af gavegivers 
forventninger til kommunen i forbindelse med en eventuel modtagelse af 
gave 

2. Juridisk vurdering af gavegivers forventninger 
3. Principbeslutning i byråd 
4. Skriftlig aftale mellem gavegiver og kommunen 
5. Endelig godkendelse af modtagelse af gaven i byrådet 

 
Formålet med dette notat er at afdække, hvilke forhold der bør indgå i den 
indledende dialog med gavegiver. Det vil sige punkt 1 ovenfor. 
 
Såfremt det besluttes at undersøge mulighederne for at modtage gaven vil 
Forvaltningen i samarbejde med musikskolens bestyrelse og gavegiver afstemme 
forventninger og rammer for en eventuel gavemodtagelse. 
 

NOTAT 

Allerød Kommune 
Økonomi og It 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
www.alleroed.dk 

Dato: 18. maj 2015 
 
 
 
Sagsbehandler: 
Jemo 
Hadk 
 
 



 

Side 2 
 

Forventningsafstemningen med gavegiver skal som minimum afdække følgende 
forhold: 
 

1. Kommunal medfinansiering af investeringen 
2. Belysning af de efterfølgende driftsomkostninger som kommunen forpligter 

sig til at overtage 
3. Kommunens risici 
4. Gavegivers forventninger om gavens (koncertsalens) anvendelse 
5. Brugernes forventninger til salens anvendelse 
6. Tidsperspektiv 
7. På hvilken måde kan finansieringen ske og hvornår 
8. Yderligere forventninger til projektet 

 
 
Tidsplan for eventuel realisering af Koncertsal: 
Den igangværende udbygning af musikskolen er oprindeligt skitseret med en 
koncertsal på ca. 200 m

2
, plus ca. 40 m

2
 mellemgang/flugtvej. Koncertsal mv. blev 

sparet væk af økonomiske årsager sommeren 2014.  
 
Rent overslagsmæssigt er prisen for at realisere koncertsalen vurderet til mellem 3 
og 4 mio. kr. Det vil skønsmæssigt øge driftsomkostningerne til ejendomsdriften 
med ca. 150.000 kr. årligt. Det er ikke vurderet, om koncertsalen udløser behov for 
yderligere ressourcer i forhold til skolens faglige virke.  
 
Hvis en pengegave til en koncertsal er givet fra forening, fond mv., der skal dække 
en udgift på fx 4,0 mio. kr., skal der – som følge af gaveafgiften - modtages en 
gave på 4,85 mio. kr. for at kommunen får dækket det fulde investeringsbeløb. 
Gives gaven af en privat person, skal der som nævnt ikke betales afgift.  
 
Modtages et mindre beløb, kan byrådet vælge at finansiere merudgiften. De 
afledte driftsomkostninger skal endvidere bevilliges af byrådet, såfremt gaven ikke 
dækker dette. 
 
Der udestår i den nuværende udbygning at få færdiggjort udearealer, herunder 
parkeringsforhold mv. Desuden indgår der i budgetprocessen forslag om at 
frastykke ”Fru Lunds villa” som en del af bygningskomprimeringsprocessen. 
 
Forvaltningen anbefaler, at der udarbejdes et samlet projektforslag, hvor 
koncertsal, udearealer og et evt. frasalg af ”Fru Lunds villa” indgår, og hvor der kan 
gives et mere præcist estimat af anlægs- og driftsomkostningerne. 
 
Da der allerede ligger et forslag til koncertsalen fra det oprindelige projekt, 
skønnes omkostningen til projektforslag inklusiv økonomioverslag at kunne 
afholdes for ca. 100.000 kr.  
 
Forslaget inklusiv en evt. faseopdeling af arbejdet med koncertsal, udearealer og 
frastykning af villa vil kunne foreligge til august forudsat at bevillingen gives i maj. 
 
Såfremt der bevilliges midler til realiseringen af koncertsalen i september 2015 og 
projektet ligger inden for den gældende lokalplans rammer, kan det færdiggøres 
inden udgangen af 2016. 
 
 



Bilag: 3.2. Svar fra Allerød Musikskoles bestyrelse.pdf

Udvalg: Økonomiudvalget 2014-2017
Mødedato: 25. juni 2015 - Kl. 16:45

Adgang: Åben
Bilagsnr: 45932/15



Kopi af mail modtaget den 25. maj 2015:  
 
Kære Jesper Holdflod Pallesen, 
  
tak for notat angående den spændende mulighed for, at Musikskolen alligevel kan få en ny 
koncertsal.  
Bestyrelsen for Musikskolen har behandlet notatet på bestyrelsesmøde den 19. maj 2015. 
  
Bestyrelsen tilslutter sig den foreslåede proces og ser frem til at indgå i en konstruktiv dialog med 
gavegiver og kommunen. 
  
Af notatet fremgår, at kommunen har valgt at lade Fru Lunds Villa indgå i 
bygningskomprimeringsprocessen. Fru Lunds Villa huser Billedskolen, som er et centralt element i 
Musikskolens amibition om at være kulturskole for Allerøds børn og unge. Hvis Fru Lunds Villa 
afhændes, vil Billedskolen ikke kunne forblive en del af et samlet kulturtilbud omkring 
Musikskolen, idet hverken de nybyggede lokaler – eller en ny koncertsal – er egnet til Billedskolen. 
Bestyrelsen henstiller derfor til, at Fru Lunds Villa forbliver hjemsted for billedskolen – og dermed 
en del af Musikskolen. 
  
Af notatet fremgår endvidere, at det udestår at færdiggøre udearealerne ifm med den snart 
afsluttede udbygning af Musikskolen. 
  
Bestyrelsen er enig i, at alle tre beslutninger: ny koncertsal, Fru Lunds Villa og udearealer alle er 
væsentlige for Musikskolen. I notatet forslås, at der “udarbejdes et samlet projektforslag” for disse 
tre emner.  
Der er efter bestyrelsen opfattelse dog ikke andet tilfælles mellem disse, end at kommunen skal 
træffe beslutning om disse. Bestyrelsen foretrækker derfor, at muligheden for en ny koncertsal får 
første prioritet – idet beslutning på de to øvrige områder ellers risikerer at spænde ben for denne 
unikke mulighed, hvis der opstår forsinkelser. 
  
Bestyrelsen gør endvidere opmærksom på, at der allerede er projekteret en ny koncertsal – nemlig 
den koncertsal, som blev sparet væk sidste år. Det er bestyrelsen ønske, at det oprindelige projekt 
realiseres så hurtigt som muligt fremfor at projekteringen starter helt forfra. 
  
Endelig skal jeg henvise til Musikskolens ansøgning til Kultur- og Idrætsudvalget af 02.02.2015. Det 
er fortsat Musikskolens opfattelse, at der allerede er afsat 500 tkr/år til afledt drift ifm 
ombygningen af Musikskolen. Det er Musikskolens vurdering, at der kun anvendes ca 200 tkr af 
denne ramme. Der er med andre ord allerede afsat midler til den anslåede drift af en ny koncertsal 
på 150 tkr/år. Musikskolen ønsker fortsat at øge sine aktiviteter ved at få lov til at anvende hele 
rammen. 
  
Jeg vil bede dig om, at lade denne mail indgå i den videre behandling af sagen. 
   
På vegne af bestyrelsen for Allerød Musikskole 
  
Michael Preisel, formand 


	01.Bemærkninger til dagsordenen
	02.Meddelelser
	03.01 Bilag Modtagelse af gave til musikskolen.pdf
	03.02 Bilag Svar fra Allerød Musikskoles bestyrelse.pdf
	03.Donation til udvidelse af musikskolen

